
Zápis ze schůze výboru pobočného spolku ČIS, z. s., 

při Národním archivu ze dne 7. listopadu 2024 
 

Přítomni: Markéta Kaplanová, Helena Klímová, Lucie Křížová, Lenka Matušíková, Ivo Navrátil, Roman 

Straka, Jaroslava Veselá, Libuše Holakovská 

Omluven: Zdeněk Kravar, Laďka Plucarová  

Členy výboru přivítala a schůzi zahájila ve 13 hodin Lenka Matušíková. 

1) Úvodem byly projednány nové stanovy ČIS, přijaté 24. 4. 2023 náhradní členskou schůzí za 
účasti čtyř členů z dvanácti. V podstatě nahrazují naše stanovy, ale nějaké rozdíly máme, např. 
čestné členství pobočky, jiné volební období a hlavně revizní komisi. Je zvláštní, že podle ČIS v 
případě nezaplacení příspěvku za minulý rok člen v dalším roce automaticky končí vyškrtnutím 
– nesmí být v dalším seznamu uváděn (to je myslím nezákonné, má být nejdřív upozorněn). K 
účasti na členské schůzi ČIS je nutné písemné pověření některého člena statutárem nebo zá-
stupcem. Členská schůze se také má vyjadřovat ke zprávám pobočných spolků za uplynulé ob-
dobí včetně výsledku hospodaření. 6. článek se celý týká pobočných spolků. Ukládá se nám tu 
předávat výkonnému výboru ČIS přihlášky individuálních členů k zápisu do seznamu členů (to-
hle by chtělo s nimi domluvit – nestačil by jim jednou ročně seznam členů?). Přihláška má ob-
sahovat: jméno, příjmení, titul, e-mail, adresu trvalého bydliště, korespondenční adresa, tele-
fon, volitelně zaměstnavatele a profesní zájmy. Výbor má pětileté volební období. O revizní ko-
misi hlavní ČIS ani pobočných spolků ani slovo. Nový Organizační řád ČIS toho neříká o moc víc, 
co by nebylo ve stanovách, je zde přehled živnostenských oprávnění, která nemáme. A ovšem 
v čl. 9 se praví to, co nás zajímá: Hospodaření pobočných spolků ČIS se řídí jejich stanovami, 
jejich organizačními řády a podléhá roční kontrole členské schůzi ČIS, z. s. Až na ty přihlášky 
členů snad nic překvapivého. 

2) Archivní exkurze 2025 je plánována na 2.–10. května do maďarských archivů. Cesta přes Brno, 
prohlídka Šoproně, dva noclehy v Györu (archiv), Pannonhalma, objezd Balatonu, Moháč, dvě 
noci v Debrecíně, Szeged (univerzita), Puszta, Eger, Sárospatak, Miskolc a nakonec Budapešť 
s Národním archivem. V lednu budou našim členům rozeslány přihlášky. 

3) XX. archivní konference bude 27.–29. 5. v Hradci Králové. Plánuje se nejméně 20 sekcí, viz web 
ČAS. Naše pobočka má na starosti ubytování účastníků – v hotelu Černigov zajištěno 255 lůžek 
a v Alessandrii 96, lze zajistit i menší hotely. V kongresovém centru ALDIS jsou lůžka bohužel 
rezervována pro jinou akci.  

4) Valnou hromadu pobočky svoláme na 27. nebo 29. únor 2025, s návštěvou Archivu hl. m. Prahy. 
Zatím neznáme termín valné hromady ČAS, případně se přizpůsobíme. 

5) Workshop restaurátorů a historiků v Broumově proběhl podle zprávy Romana Straky úspěšně, 
včetně vyúčtování. Sborník příspěvků bude vydán až příští rok.  

6) Ke knihvazačské soutěži: zkusíme se obrátit na MZA, zda by nepřevzal garanci. Stále trvá úkol 
opatřit vhodný text a vytisknout jej. Ivo Navrátil jej zkusí získat od dr. Jindřicha Francka, pokud 
to může být jeho již dříve vydaná knížka se zločineckou nebo čarodějnickou tematikou nebo 
kapitola z ní.  

7) Příští schůze výboru bude svolána počátkem ledna 2025, opět ve 13 hodin. 

Schůzi ukončila dr. L. Matušíková ve 14.30 hodin. 

 

Zapsal: Ivo Navrátil 

 

 



 

 

Zapsal Ivo Navrátil 


